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Aktivnosti načelnika opštine 
 
 
Načelnik opštine Prijedor uputio je čestitke 
menadžerima i rukovodstvu preduzeća 
Mital rudnici Prijedor , za osvojeno  
priznanje najuspješnijeg preduzeća u 
Republici Srpskoj u 2006. godini, a koje je 
istovremeno proglašeno i za najbolje 
preduzeće u oblasti metalurgije i prerade 
metala. 
      „ Pozitivni  rezultati koje ostvarujete u 
poslovanju, svakako su garancija 
značajnijeg privrednog razvoja i opštine 
Prijedor, te Vam ovim putem želimo puno 
uspjeha u daljem radu i poslovanju“ 
istakao je načelnik Pavić , čestitajući 
istovremeno i rukovodstvu preduzeća 
 „ Mira“ i „ Prijedor-putevi“ koji su 
osvojili prvo odnosno treće mjesto u 
konkurenciji preduzeća iz oblasti 
prehrambene odnosno građevinske 
industrije. 
         „Prijedor  odnosno prijedorska 
privreda , upravo zahvaljujući ovim  i još 
nekim preduzećima  ima  pokrivenost 
uvoza izvozom  sa 82 odsto, što je daleko 
iznad   republičkog  prosjeka koji  iznosi   
oko 58 odsto.“ naglasio je Pavić i dodao da 
su  ovo  preduzeća koja svojim poslovnim 
rezultatima , vraćaju Prijedoru mjesto  
razvijenog industrijskog centra, koje mu u 
Republici Srpskoj, pa i šire  i pripada, a što 
je i dugoročni cilj našeg daljeg  
ekonomskog razvoja.  
          
5.4.2007.  Članovi Odbora za zaštitu 
prava izbjeglica, raseljenih lica i 

povratnika pri Narodnoj skupštini RS 
boravili u Prijedoru 
 

 
 
Članove odbora   informisali smo da je  
Prijedor prvi grad u BiH,  u koji se najviše 
vratilo prijeratnih stanovnika , ali i prvi 
grad u kome  je vraćena sva  imovina 
vlasnicima, rekao je Marko Pavić, načelnik 
opštine Prijedor  nakon razgovora koji su  
juče vođeni u Prijedoru. 
        „ Pored činjenice da je  Prijedor 
bezbjedan  grad za sve njegove stanovnike 
i u kome gradimo zajedničku budućnost  
bez podjela na bilo kakve kategorije, 
članove Odbora upoznali smo i sa 
podatkom da na području opštine Prijedor 
još uvijek postoje tri kolektivna centra, 
gdje su uslovi života nehumani , te 
očekujemo da na tom planu i Skupština i 
Vlada RS nešto preduzmu“  
         Ovom posjetom opštini Prijedor 
nastavljena je praksa obilaska pojedinih 
opština i razgovora sa predstavnicima 
vlasti i udruženja povratnika i izbjeglih i 
raseljnih lica, te upoznavanje sa 
problemima i sticanje prave slike o 
položaju ovih kategorija stanovnika. 
               „  Zajednički   su  problemi ovih 
kategorija  stanovnika Srpske u svim 
sredinama koje smo do sada posjetili , a 
posebno ovdje u Prijedoru gdje su  gotovo 
45 000 stanovnika, što je više od jedne 
trećine građana ,  pripadnici ili izbjegličke 
ili povratničke populacije“ istakao je 
predsjednik Odbora  za zaštitu prava 
izbjeglica, raseljenih lica i povratnika 
Narodne skupštine RS  Milanko Mihaljica, 
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dodajući da je to veliki problem i lokalne 
vlasti, ali i Vlade RS. 
     Prema njegovim riječima, problemi su 
interdisciplinarni , a tiču se ne samo 
rješavanja infrastrukturnih problema, već i 
zapošljavanja odnosno obezbjeđivanja 
materijalne egzistencije za gotovo 
polovinu stanovnika ove opštine. 
     „ Ono što je nedopustivo je da i deset 
godina od završetka rata ovdje postoje 
kolektivni smještaji , gdje ljudi žive u 
uslovima  koji nisu dostojni čovjeka, što 
treba da bude prioritet Vlade i resornog 
ministarstva za rješavanje“ kazao je 
Mihaljica i dodao da je evidentno da su 
sredstva, koja su ove godine predviđena 
budžetom za ove kategorije , nedovoljna za 
rješavanje svih evidentiranih problema  i 
da će Vlada, sa resornim ministarstvima i 
lokalnim  vlastima,  morati da nađe način 
kako da se ta sredstva povećaju. 
     Nakon razgovora za predstavnicima 
lokalne vlasti , članovi Odbora obišli su  
Aerodoromsko naselje, gdje je na  
zemljištu od oko 236 hektara , odnosno 
oko 3000 placeva niklo novo naselje sa 
oko 740 kuća, čiji  su ih vlasnici upoznali 
sa problemima,prije svega legalizacije. 
Pored ovog izbjegličkog naselja, obišli su i 
najveće povratničko naselje u Kozarcu, te  
kolektivni centar u Kozaruši. 
 
Poljoprivreda 
 
Sredstva za unapređenje poljoprivredne 
proizvodnje obezbjeđena budžetom opštine 
Prijedor za 2007. godinu  u iznosu od 
470.000,00 KM  imaju za  cilj proizvodno i 
tehnološko prestruktuiranje i povećanje 
produktivnosti , ali i  konkurentnosti  u 
oblasti poljoprivrede, potvrdila je Tatjana 
Marić samostalni stručni  saradnik u 
Poljoprivredno - savjetodavnoj službi 
opštine Prijedor. 
 „Stabilan rast i razvoj poljoprivredne 
proizvodnje zahtjeva odgovarajuće 
instrumente direktne materijalno-
finansijske podrške poljoprivrednim 
proizvođačima „ kazala je Marićeva i 
dodala da   će  od ukupnog iznosa , 

sredstva u iznosu od 30 000 KM biti 
podijeljenja u vidu jednokratnih ili 
dvokratnih pomoći za stočare prema broju 
grla, kao i nabavku kvalitetnih priplodnih 
grla  i za držanje pčela.  
           Prema njenim riječima, u ratarstvu i 
povrtarstvu  sredstva u iznosu od 25 000 
KM   namijenjena  su za stimulisanje 
proizvodnje po osnovu zasijanih površina i 
količine otkupljenih proizvoda, te  u 
voćarstvu 15 000 KM za podizanje 
višegodišnjih zasada i  12 000 KM za 
nabavku nove poljoprivredne 
mehanizacije. 
         U okviru planiranih sredstava, 
predviđeno je  finansiranje  kreditno 
garantnog  fonda  Fondacije „Prijedor 
2006“u iznosu od  300 000 KM , koja 
predstavlja organizaciju za podršku  
poljoprivrednim  proizvođačima, što opet 
značajno doprinosi ukupnom razvoju 
privrede na području opštine Prijedor. 

 Pravo na dobijanje podsticajnih 
sredstava, u skladu sa Programom 
podsticaja,  prema riječima Marićeve, 
ostvaruju sva fizička i pravna lica koja 
blagovremeno podnesu zahtjev za 
podsticaje i ispune kriterijume iz Programa 
podsticaja za unapređenje poljoprivredne 
proizvodnje za proizvodnju koja je 
ostvarena na području opštine Prijedor. 

Podnošenje zahtjeva  se vrši u 
šalter sali opštine Prijedor, gdje će 
podnosioci zahtjeva popuniti prijavni list, u 
kome će biti tačno naznačene vrste 
proizvodnje za koje se podnosi zahtjev i uz 
koje će prilagati i ostale dokumente 
navedene u Programu podsticaja za svaku 
proizvodnju posebno.  
 

Održana javna rasprava 

 
Uskoro Zakon o fiskalnim kasama 

 
Konačan  prijedlog  Zakona o fiskalnim 
kasama  trebao  bi biti  usvojen  u 
Narodnoj  skupštini RS  do kraja  godine , 
a  njegova primjena  bi mogla početi već   
početkom iduće godine,  kazala je juče u 
Prijedoru na javnoj raspravi  o Nacrtu ovog 
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Zakona Dušanka Tegeltija zamjenik   
ministra  trgovine  u Vladi  RS   . 
        „ Ovaj Zakon ima za  cilj  
evidentiranje  prometa i usluga,odnosno 
uređenje  tržišta u Republici Srpskoj  kako 
bi se  smanjila siva ekonomija  i  nelojalna  
konkurencija , ali i  omogućilo veće 
punjenje budžeta“ potvrdila je Tegeltija. 
         Prema njenim  riječima,  fiskalne 
kase će biti novina na tržištu RS koje treba 
da spriječe  zloupotrebe  poreskih  
obveznika jer će  preko  njih  oni biti   
evidentirani  i  samim  tim izloženi  većoj 
kontroli. 
       „ Prema Nacrtu  zakona, nabavke  
fiskalnih  kasa oslobođene su  kulturne i 
vjerske ustanove,samostalni poljoprivredni  
proizvođači koji svoje proizvode prodaju 
na tržnicama ili  na  vlastitim 
gazdinstvima,zanatlije  ,  kao i oblast 
drumskog saobraćaja“ potvrdila je 
Tegeltija   i dodala  da očekuje da  će  
tokom  javne rasprave biti još   prijedloga 
da se i  još neke djelatnosti  oslobode  
obaveze  njihove kupovine. 
        Tegeltija je potvrdila i  da Zakonom   
nije   preciziran vremenski rok do  kada  će  
poreski  obveznici  biti u obavezi  da   
nabave  ove kase  te da  će rokove  , u 
zavisnosti od vrste djelatnosti,utvrditi 
Poreska uprava Republike Srpske 
 
12.4.2007.  
 
OTVORENA POSLOVNICA 
PROCREDIT BANKE 
 
U Prijedoru je počela sa radom poslovnica 
ProCredit banke  što je peta poslovnica ove  
banke otvorena   u ovoj godini, a ujedno 
35. poslovnica   u Bosni Hercegovini. 
Svečanosti otvaranja prisustvovali su pored  
predstavnika opštine , privrednici i 
predstavnici društveno-političkog života 
Prijedora. 
      „ Cilj nam je pokazati našu jasnu 
posvećenost širenju poslovnica naše banke 
u BiH, kao i želju da se približimo 
klijentima kako bismo im u prijateljskom 
okruženju pružali bankarske usluge na 

profesionalan i razumljiv način“ rekao je 
Piter Moleders, direktor banke. 
           Prilikom svečanog otvaranja,  
Biljana Malbašić, načelnik Odjeljenja za 
finansije opštine Prijedor   izrazila 
zadovoljstvo što u  Prijedoru počinje  sa 
radom poslovnica  banke koja ima visoke 
poslovne reference, ali i  činjenicom  da  
otvaranje ove poslovnice ujedno znači i 
otvaranje novih radnih mjesta. 
          ProCredit banka djeluje u BiH od 
1997. godine i članica je grupacije od 19 
banaka koje posluju širom svijeta. Na 
području Prijedora ova banka je počela 
poslovanje još 2001. godine, a od 2003. 
godine ima otvoren i kreditni biro. 
          „ Do danas je isplaćeno preko 3 500 
kredita u iznosu od preko 22 miliona KM,a   
otvaranjem  ove poslovnice sa 16 
zaposlenih radnika biće unaprijeđena 
saradnja sa postojećim i novim klijentima 
kroz kreditne i usluge platnog prometa,  
kao i štednje i kartičnog poslovanja“ kazao 
je Aleksandar Bereta, direktor poslovnice 
ProCredit banke  u Prijedoru. 

 
 
 

Za ljubitelje prirode 
 
Park prirode „ Adamelo Brente“ iz 
italijanske pokrajine Trentino donirao je  
sredstva u iznosu od 8 000  eura , čime je 
omogućena realizacija projekta 
Nacionalnog parka Kozara kojim je 
predviđena izgradnja pješačke staze na 
Kozari.Radi se o projektu  uređenja 
pješačka staza na Mrakovici, u sklopu 
Memorijalne zone Nacionalnog parka, za 
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čiju su realizaciju Italijani pokazali veliko 
interesovanje. Staza će biti  izgrađena po 
evropskim standardima u ukupnoj dužini 
od četiri kilometra, što je potrebno 
naglastiti ako se zna da su  sve postojeće 
staze uglavnom prokrčili rekreativci i 
ljubitelji prirode,  koji često posjećuju 
Kozaru , ali koje im ne nude prateće 
sadržaje koje mora da ima jedna moderna i 
uređena sportska pješačka staza.Projektom 
je predviđeno da radovi na izgradnji i 
uređenju staze budu završeni do kraja 
avgusta ove godine.Kad bude završena, 
ovo će biti prva  uređena pješačka staza u 
okviru Nacionalnog parka Kozara  koji se  
prostire  na površini od 3 499  hektara. 
 
10.4.2007.  
 
Konstituisan Odbor za obilježavanje 
Dana opštine Prijedor  
 
        Konstituisan je  Organizacioni odbor 
za obilježavanje 16. maja Dana opštine 
Prijedor,  na čijem čelu je načelnik opštine 
Marko Pavić.Odbornici Skupštine opštine 
Prijedor su na jednom od prošlogodišnjih 
skupštinskih zasjedanja donijeli odluku da 
se 16. maj, datum kada je Prijedor prvi put 
oslobođen od fašističkog okupatora, 
ponovo  obilježava kao Dan opštine. 
       „  Ponovno obilježavanje 16. maja kao 
Dana opštine potvrđuje da je Prijedor 
opredijeljen za izgrađivanje  zajedničke 
budućnosti po želji svih njegovih 
građana“rekao je načelnik Marko Pavić i 
dodao da će i ove godine tim povodom 
Prijedor biti domaćin brojnim domaćim i 
stranim delegacijama. 
          Prema njegovim riječima, očekuje se 
dolazak delegacija opštine Manisa sa 
kojom je nedavno potpisana Povelja o 
bratimljenju, ali i delegacije  italijanske 
opštine Trento, opštine Demir Hisar iz 
Makedonije, norveške Sund komune,  
danskog Esbjerga, solunske opštine 
Neapolis, slovenačkih opština Bovec i 
Novo Mesto,  te Pančeva i Kikinde iz  
Srbije , kao i  predstavnici brojnih 

ambasada i delegacija iz političkog i 
privrednog života Srpske. 
          Na jučerašnjoj sjednici 
Organizacionog odbora, utvrđen je i  
program obilježavanja Dana opštine 
Prijedor  koji obuhvata brojne sportske i 
kulturne manifestacije, kao što su  14. 
Međunarodne ulične trke, 7. Festival 
horova „ Zlatna vila“ , a najavljeno je da će 
pored premijere pozorišne predstave „ 
Drveni tanjir „ biti upriličeno i otvaranje 
umjetničke zbirke vajara Sretena 
Stojanovića  u obnovljenoj  kući porodice 
Stojanović, kao i koncert Toše Proeskog 
koji će se održati 15. maja. 
 
Kultura  
 
 
U Muzeju Kozare je otvorena dodirna 
izložba eksponata od češkog stakla  
namjenjena slijepim i slabovidim osobama  
pod nazivom“ Istorijsko staklo“ koja je 
organizovana u saradnji sa Ambasadom 
Republike Češke u Sarajevu. 
    „ Ova izložba je dosta stara i bila je 
postavljena u svim većim gradovima u 
zapadnoj Evropi  i sjevernoj Americi i 
jedna je od najuspješnijih koje su  
organizovale ambasade Češke u tim 
gradovima. Uspješna je zato što je češko  
staklo uvijek izazivalo interesovanje 
publike da se pogleda, a  posebno zato što 
ona daje i mogućnost slabovidim licima da 
obogate njen  estetski ugođaj dodirom i 
njime izazvanom imaginacijom“ kazala  je  
na otvaranju ove izložbe Irena Gecova, 
konzul Ambasade Republike Češke u 
Sarajevu. Radi se o 20 vjernih kopija i 
slobodnih  replika istorijskog stakla,  od 
antike do renesanse rađene u jednom 
češkom staklarskom ateljeu , a svi 
eksponati  imaju i dodatak na Brajevom 
pismu.  
 
______________________________________ 
 
Izdavač: Opština Prijedor 
List izlazi jednom mjesečno.  
Besplatan primjerak 


